
DÜNYAYI SARSAN KORONA 

         İnsan vücudunda meydana gelen çeşitli rahatsızlıklar vardır. Her  hastalığın ortaya çıkış nedeni 
farklıdır. Tıpkı günümüzde ortaya çıkan Korona virüsü gibi diğer adıyla covid -19. 
         Peki bu Korona virüsü nedir?Korona adı verilen bu salgın hastalık  bir orman yangını gibi sardı 
.Bütün insanlığı fazlasıyla sarsan bu salgın canavar can almayı çok seviyor. Ayrıca bu küçük canavarın 
ortaya çıkış nedeni tam olarak bilinmiyor, tek bilinen bir şey var ki o da Çin'in Vuhan adlı 
kasabasından ortaya çıktığı. Çin'den sonra Amerika, İtalya, İngiltere, İran gibi birçok ülkeye yayıldı. 
Kimine göre yarasa çorbasından çıkan bu virüs alınan tedbirlere rağmen ülkemize de girmeyi başardı. 
Hem psikolojik hem fiziksel olarak canımızı yakan bu salgın hastalık en çok akciğerleri seviyor. Bir de 
kronik rahatsızlığı olanları. Maalesef ki, aşısı henüz bulunamadı. 
       Neden bu virüs ortaya çıktı? Niçin aşısı henüz bulunamadı? Bu virüs kimlere daha çok bulaşıyor? 
gibi kafada bir çok soru işaretleri var. Can kaybının fazla olduğu bu salgın hastalık ilk başta yaşlılar ve 
kronik hastalar için daha fazla tehdit oluşturuyordu ama artık herkes tehlikede. Sağlık çalışanlarımızın 
perişan olduğu bugünlerde insanları fiziksel rahatsızlığının yanında psikolojik olarak da çok 
etkilemekte.  Kafamızda milyonlarca cevapsız sorular: En başında da neden böyle bir virüs ortaya 
çıktı? 
        Sahi neden başladı bu salgın virüs? Çinli birinin yarasa çorbası içmesi ile mi başladı? Sizce de 
bunda bütün insanlar olarak etkimiz hiç mi yok? 
       Örneğin dünyayı çevremizi kirletmek gibi. Elimize geçen çöpleri çöp kutusuna atmak yerine yere 
atmayı tercih edenler var . Virüs çıktığından beri uydudan dünyanın kirlilik oranının azaldığı 
gözlemlenmiş kendi temizliğine dikkat etmeyip üstelik dünyayı kirletmek, böyle insanlardan 
beklenebiliyor maalesef ki! Bizim ülkemizde ise temizliğe fazlasıyla önem verilmekte bu yüzden virüs 
bize geç uğradı." Evini temiz tut misafir gelir kendini temiz tut ölüm gelir." Atasözümüz o kadar doğru 
ki ... Artık evlerimize misafir yerine Korona gelebilir, kendimizi temiz tutmak da çok önemli. 
Peygamber Efendimizin de buyurduğu gibi "Temizlik imanın yarısıdır." Artık reklamlarda haberlerde 
Koronadan bahsediliyor: Hatta bir slogan bile var "Korona alacağınız tedbirlerden daha güçlü 
değildir." Bu sadece Korona için değil dinimizde de tevekkül diye bir şey var: Tedbirimizi alıp gerisini 
takdir-i İlahiye bırakmak. Peygamberimiz “Elbiseni temizle pislikten sakın.” buyuruyor. Herkes maske 
takıyor önceden (lösemili gibi) maske takan birini görünce bilerek veya bilmeyerek bakışlarımızla onu 
rahatsız edebiliyorduk ama artık çok normal bir hale geldi bu durum. Çünkü herkes takıyor, maske 
takmayanlar da var elbette. Önceden maske takanlardan çekinirdik ama şimdi takmayan insanlardan 
korkuyoruz. Farkındaysanız sevdiklerimizle görüşemiyoruz bile! Önceden görüşmek, vakit geçirmek, 
halini hatırını sormak için bolca vaktimiz vardı. O görüp de uzaktan selam verdiğimiz komşularımızla 
vakit geçirmek şimdi daha kıymetli oldu.” Ah çıksam şu evden komşularımla çay içeceğim, gezeceğim, 
sevdiklerimle daha sık görüşeceğim.” diyor herkes. Umarım öyle olur. Çünkü işlerden, o elimizdeki 
telefondan başımızı kaldırıp da “Komşumuz aç mı? Bir ihtiyacı var mı?” diye en son ne zaman sorduk? 
Peygamber Efendimizin "Komşusu açken tok yatan bizden değildir." hadisi şimdi gözümüzü açtı değil 
mi? 
         Belki de bazı şeylerin bedelini ödüyoruz.Belki de o küçük Suriyeli çocuğun işkencelere 
dayanamayıp kafirlere “Sizi Allah’a şikayet edeceğim!”, deyişinin, biz Müslümanların bazı şeylere 
sessiz kalmasının, Afrika gibi ülkelerin insanları açlıktan orada can verirken soframızdaki yemeği 
beğenmememizin, kakao çekirdeğini çıkaran o insanların daha çikolatanın tadının nasıl bir şey 
olduğunu bilmemesinin, deniz botu ile karşıya geçmeye çalışan ve o kıyıya vuran o çocuğun 
görüntüsün de... Bunların başımıza neden geldiğini düşünenler diyorlar ki: 
“Dünyanın yanacağı senden belliydi çocuk. 
Dünya yanıyor aheste aheste , 
Hemde çocukları öldürmeyen bir virüsle” 
        Hani bazıları “Bana dokunmayan yılan bin yıl yaşasın.” diyordu. Artık yılan herkese dokunuyor, 
Herkesin canı yanıyor! Mazlumun ahı aheste aheste çıkıyor. Peygamber Efendimiz  "Mazlumun 
bedduasını almaktan çekin çünkü onun bedduası ile Allah arasında perde yoktur." buyurmuştur.  
Neden camilerimiz, Kâbe boş kaldı? Neden 500 yıldır ezanların okunmasının yasaklandığı Avrupa'da 



ezanlar okunuyor? Belki de o kadar günahkarız ki Allah(c.c) bizi Kâbe’sine, camilerine kabul etmiyor. 
Bazı şeylere sizce de çok fazla sessiz kalmadık mı? Anlasanıza Allah bize bir mesaj gönderiyor 
“Böbürlenmeyin bakın görünmeyen bir mikropla sizi helak edebilirim.” diyor. Geleceğimize dair 
yaptığımız bütün planlar iptal oldu. Düğünler, kutlamalar vs.  Çünkü her şeyin başı sağlıktır. Bu zor 
günlerimizde hastanede nöbet tutan doktorlarımız, hemşirelerimiz ,hasta bakıcılarımıza ne kadar 
teşekkür etsek azdır; bizler için kendilerini riske atıyorlar. Hastanede çalışan bir görevli ailesini 
görmeye gidemiyor bile... Sevdiklerini uzaktan görmek zorunda. Görevini yaparken hastalık kapanları 
saymıyorum. Herkes elinde kolonya, temizlik malzemeleri ile dolaşıyor çünkü herkes biliyor nefes 
alamamanın hayatının sonu olduğunu, oksijenin ne kadar kıymetli olduğunu, bir dakika nefessiz 
kalmak, solunum cihazı olmadan nefes alamamak, nedir? Düşünmek bile istemiyorum. Bir de 
okulların tatil olması var tabii ...Öğretmenlerimi, arkadaşlarımı çok özlememin yanı sıra okulun aslında 
ne kadar değerli olduğunu anladım. Sabah erken kalkmak zor gelirdi. “Yine mi okul” derdim ama 
şimdi evde sıkılıyoruz. “Keşke okullar açılsa da gitsek” diyoruz. Sokaklar bomboş. Sokağa çıkma 
yasakları,her yerin sessizliği insanın içini ürpertiyor. Sanki her şey bir film şeridi ve son sahnelere, 
mutlu sona yaklaşmak için can atıyoruz. Rahatsızlanınca hastaneye gitmekten korkar olduk. Koronaya 
yakalanan birinin yerine empati yapmak bile ürkütücü ama tedbiri elden bırakmamak için gerekli. 
Salgın hastalığa yakalanan birini düşünelim; sağlıklıyken dışarıya çıkmış maskesiz, eldivensiz ve eve 
geldiğinde yavaşça ateşi çıkmaya başlamış. İlk başta normal diye düşünüp, ailesiyle vakit 
geçirmiş,gece uykudayken soluk alış-verişinde zorlanma başlamış eşine haber vermek istese bile 
yanına gitmekten korkmuş; ona da bulaşır diye. Bütün aileye  zaten çoktan bulaşmış bile...Gerisi 
hastane ve zorlu süreç ..Kimse bu duruma düşmek istemez değil mi?Bir yerde okumuştum: yetmiş 
kusur yaşındaki bir adam bir kaza nedeniyle oksijensiz kalmış ,özel hastaneye gidince oksijen 
vermişler iki saatliğine. Adam kendine gelip taburcu edilince borcunu sormuş, 2000 TL demişler. 
Adam ağlamaya başlamış. Doktorlar borcunu ödeyemeyeceği için ağladığını düşünmüş, Neden 
ağladığını sorunca “Yetmiş kusur yaşıma kadar hiçbir karşılık beklemeden bana oksijen veren Allah'ım 
için ağlarım, siz bana 2 saatte 2000 TL istiyorsunuz ama yüce Yaratıcı bu yaşıma kadar bana oksijeni 
verdi, ona şükürler olsun demiş .” 
          Allah “And olsun ki sizi biraz korku ve açlıkla mallardan canlardan eksilterek sınayacağız.” 
buyurmuştur.” Allah sabredenleri sever.” 
          Aslında her şeyin kıymetini kaybedince anlıyoruz:Sağlığımızın, dışarıya çıkıp, gezmenin 
eğlenmenin, sayısızca kıymetli duygunun... Sizsiz olun ki kaybetmeden kıymetini bilin sevdiklerinizin, 
yaşamınızın, size verilen nimetlerin. Kimseyi kırmayın incitmeyin! Ona güzel sözler söyleyin, 
komşularınızla iyi geçinin, onlara destek olun. Onları özlediğinizi biliyorum. 
         Bu da geçer inşallah! Allah'ın izniyle aşı bulunur elbet ama asıl aşı gerçek sevgi olmalı. Ayda, yılda 
bir aradığınız o akrabalarınızı daha sık arayın, varlığından haberdar olmadığınız o komşularınızla daha 
sık görüşün, Allah'a karşı görevlerinizi aksatmadan yapın. Bu zor günler geçince o önceden  
kalabalığından girilmeyen camilerimiz yine dolsun, taşsın. Bayramlarımızı hep birlikte kutlayalım! 
Dedelerimizin, ninelerimizin ellerini öpmeye gidelim. Küsler barışsın hep beraber kardeş olalım; değer 
verdiklerimizin bize o kadar uzak olmadığını hep beraber anlayalım.. Şu anda sevdiklerimize 
sarılamasak da uzaktan seviyoruz.Onları kaybetmeden biz gönüllerini kazanalım. 
         Allah resulü şöyle buyurmuştur” Şayet bir yerde veba ,salgın hastalık olduğunu işitirseniz oraya 
gitmeyin ve sizin bulunduğunuz yerde bu hastalık meydana gelirse oradan çıkıp ayrılmayın.” 
        Güzel günlere kavuşabilmek için lütfen evde kalalım. Ölüm uyandırmadan evvel uyanmayı 
Rabbim bizlere nasip etsin .”Şüphesiz Allah tövbe edenleri sever. Temiz olanlanları da sever.” 
Unutmayalım ki hayat eve sığar. 
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